

## UPHEAVAL IN THE SARNO QUALIFYING HEATS

10 Jul 2021



The temperatures were less challenging than the day before in Sarno on Saturday, when the majority of the qualifying heats for the third round of the 2021 FIA Karting European Championship - OK and Junior were held. Although the thermometer hardly broke the 30° limit, it is easy to imagine that it was much hotter under some of the helmets. Twenty starts were given and five heats remain to be run on Sunday morning before the Finals. Alex Powell (JAM), James Egozi (ITA) and Anatoly Khavalkin (RUS) were the strong men in the OK-Junior class with three different chassis and three different engines. In OK, Artem Severiukhin (RUS) and Nikola Tsolov (BGR) outperformed the predictions.

The selectivity of the Sarno circuit was reinforced by the intensity of the sporting confrontations in most races. The battles that took place at all levels did not spare some of the favourites, while several drivers revealed a potential that had been hidden until then. On Saturday evening, the outcome of the competition remained very uncertain, while the positions in the provisional standings of the two Championships seemed likely to undergo significant changes depending on the current situation. The battle between the teams, chassis and engine manufacturers has not been this open for a long time.

But the struggle is far from over in this fast-paced qualifying phase, which will end at midday on Sunday after each driver has completed one more heat.

### **POWELL, EGOZI AND KHAVALKIN NECK AND NECK IN THE JUNIOR CLASS**

On Saturday evening, the qualifying heats of the FIA Karting European Championship - Junior featured three drivers. American-Italian poleman James Egozi had won three races in a row before being beaten in the last

heat. Jamaican Alex Powell took a slight advantage thanks to two victories and a great consistency in the top three while Russian Anatoly Khavalkin made an impressive comeback to the front. Douwe Dedecker (BEL) and Matheus Ferreira (BRA) remained well placed ahead of the surprising Yevan David (LKA). William Macintyre (GBR) had a very positive day after getting the better of Jan Przyrowski (POL), who was delayed in his first run. Oleksander Bondarev (UKR), who started from 22nd position in Qualifying, made a remarkable entry into the top 10 with Ean Eyckmans (BEL) in his wake.

Kirill Kustov (RUS), fifth in the provisional Championship standings, had made up a good part of his deficit from qualifying by coming back not far from the top 10 behind Rashid Al Dhaheri (ARE) and Harley Keeble (GBR). But the most significant twist was the retirement of provisional leader Freddie Slater (GBR) on the penultimate lap of his second heat as he tried to take third place from one of his team-mates. The incident could have significant consequences for the title.

### **THREE WINS EACH FOR SEVERIUKHIN AND TSOLOV**

Two drivers battled it out from a distance before finishing the day with a perfect score and three wins each. Russia's Artem Severiukhin and Bulgaria's Nikola Tsolov beat the favourites of the FIA Karting European Championship - OK to win. They will only compete directly on the track in the very last heat on Sunday morning. With a victory, Tymoteusz Kucharczyk from Poland was able to overtake Andrea Kimi Antonelli from Italy and Arvid Lindlad from Britain. These last two rivals are all the more involved in the top three of the Championship as the current leader, Brazilian Rafael Camara, has just climbed back into the top 10 on Saturday evening, behind Joe Turney (GBR) and Martinius Stenshorne (NOR). As in the Junior class, three makes of chassis and three engines will compete at the front of the heats.

#### **Provisional programme of the Sarno event**

Sunday 11th July

09:00 - 10:40: Warm-up

10:40 - 12:20: Qualifying Heats

13:30 - 15:15: Finals

The Sarno event can be followed on the official FIA Karting Championship app for mobile devices and on the website [www.fiakarting.com](http://www.fiakarting.com).

---

## **BOULEVERSEMENTS LORS DES MANCHES QUALIFICATIVES DE SARNO**

Les températures étaient moins éprouvantes que la veille à Sarno pendant la journée de samedi consacrée à la plus grande partie des manches qualificatives de la 3e épreuve du Championnat d'Europe FIA Karting – OK et Junior 2021. Si le thermomètre n'a guère franchi la limite des 30°, il est facile d'imaginer qu'il faisait bien plus chaud sous certains casques. Vingt départs ont été donnés et cinq manches resteront à disputer dimanche matin avant l'heure des finales. Alex Powell (JAM), James Egozi (ITA) et Anatoly Khavalkin (RUS) étaient les hommes forts de l'OK-Junior avec trois châssis et trois motorisations différentes. En OK, Artem Severiukhin (RUS) et Nikola Tsolov (BGR) ont déjoué les pronostics.

La sélectivité du circuit de Sarno s'est trouvée renforcée par l'intensité des affrontements sportifs de la plupart des courses. Les batailles qui ont eu lieu à tous les niveaux n'ont pas épargné certains favoris, tandis que plusieurs pilotes révélaient un potentiel jusque-là resté plus discret. Samedi soir, l'issue de la compétition restait très incertaine tandis que les positions au classement provisoire des deux Championnats semblaient susceptibles de connaître des changements non négligeables en fonction de la situation actuelle. La lutte entre les teams, les constructeurs de châssis et les fabricants de moteurs n'avait pas été aussi

ouverte depuis longtemps.

La lutte est cependant loin d'être terminée dans cette phase qualificative pleine de rebondissements qui s'achèvera dimanche midi après que chaque pilote ait encore disputé une manche.

### **POWELL, EGOZI ET KHAVALKIN AU COUDE-À-COUDE EN JUNIOR**

Samedi soir, les manches qualificatives du Championnat d'Europe FIA Karting – Junior mettaient en évidence trois pilotes. Le poleman américano-italien James Egozi avait aligné trois victoires consécutives avant d'être dominé dans la dernière course. Le Jamaïcain Alex Powell prenait un léger avantage grâce à deux victoires et une grande régularité dans le top 3 tandis que le Russe Anatoly Khavalkin effectuait une remontée impressionnante vers les avant-postes. Douwe Dedecker (BEL) et Matheus Ferreira (BRA) restaient bien placés devant le surprenant Yevan David (LKA). William Macintyre (GBR) réussissait une journée très positive en prenant le meilleur sur Jan Przyrowski (POL), retardé dans sa 1<sup>re</sup> manche. Parti depuis la 22<sup>e</sup> position en qualification, Oleksander Bondarev (UKR) faisait une entrée remarquée dans le top 10 avec Ean Eyckmans (BEL) dans son sillage.

5<sup>e</sup> du classement provisoire du Championnat, Kirill Kustov (RUS) avait effacé une bonne partie de son retard des essais chronométrés en revenant non loin du top 10 derrière Rashid Al Dhaheri (ARE) et Harley Keeble (GBR). Mais le coup de théâtre le plus marquant avait été l'abandon du leader provisoire Freddie Slater (GBR) dans l'avant-dernier tour de sa 2<sup>e</sup> manche alors qu'il tentait de reprendre la 3<sup>e</sup> place à un de ses équipiers. L'incident pourrait avoir des conséquences importantes dans la conquête du titre.

### **TROIS VICTOIRES CHACUN POUR SEVERIUKHIN ET TSOLOV**

Deux pilotes se sont affrontés à distance avant de terminer la journée avec un score parfait et trois victoires chacun. Le Russe Artem Severiukhin et le Bulgare Nikola Tsolov ont déjoué les pronostics en s'imposant avec brio face aux favoris du Championnat d'Europe FIA Karting – OK. Ils ne se mesureront directement en piste que lors de la toute dernière manche, dimanche en fin de matinée. En terminant sur une victoire, le Polonais Tymoteusz Kucharczyk s'est hissé à la hauteur de l'Italien Andrea Kimi Antonelli devant le Britannique Arvid Lindlad. Ces deux derniers adversaires sont d'autant plus concernés par le top 3 du Championnat que l'actuel leader brésilien Rafael Camara est tout juste remonté parmi les 10 premiers samedi soir, derrière Joe Turney (GBR) et Martinius Stenshorne (NOR). Comme en Junior, trois marques de châssis et trois motorisations s'affrontent en tête des manches.

### **Programme prévisionnel de l'épreuve de Sarno**

Dimanche 11 juillet

09h00 – 10h40 : Warm-up

10h40 – 12h20 : Manches Qualificatives

13h30 – 15h15 : Finales

La compétition de Sarno est à suivre sur l'application officielle FIA Karting Championship pour terminaux mobiles et sur le site [www.fiakarting.com](http://www.fiakarting.com).